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Hierbij zend ik u, mede namens de staatssecretaris van 
Volksgezondheid,Welzijn en Sport, het antwoord op de vragen 
van de leden Cörüz en Rietkerk van uw Kamer inzake 
financiering peuterspeelzaalwerk. 
 
De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief 
met kenmerk 2000 114620. 
 
De staatssecretaris van Onderwijs, 
Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
(drs. K.Y.I.J. Adelmund) 
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Antwoorden op de schriftelijke vragen van de leden Cörüz en 
Rietkerk van de Tweede Kamer der Staten-Generaal aan de 
staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen en 
van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (ingezonden d.d. 24 
augustus, kenmerk 2000114620). 
 
1. 
Neen, de opvatting die u weergeeft delen wij niet.  
Zoals u bekend zal zijn is het peuterspeelzaalwerk bij 
Welzijnswet volledig gedecentraliseerd naar gemeenten. 
Gemeenten dragen zowel de bestuurlijke als financiële 
verantwoordelijkheid voor het peuterspeelzaalwerk.  
Uit navraag bij de gemeente Den Bosch is gebleken dat de 
aanleiding tot het faillissement van de peuterspeelzalen een 
lange voorgeschiedenis heeft, en ondermeer veroorzaakt werd 
door het gevoerde personeelsbeleid. De gemeente laat via een 
offerte- en aanbestedingsprocedure de exploitatie van de 
peuterspeelzalen zo snel mogelijk hervatten.  
Van het niet volledig erkennen van peuterspeelzaalwerk door 
het Rijk is, ondanks de gemeentelijke verantwoordelijkheid, 
geen sprake. 
Het belang van de voorschoolse periode, zowel voor kinderen 
die niet als wel tot  risicogroepen behoren, wordt nationaal, 
internationaal en lokaal steeds beter onderkend.  
Het Rijk investeert in voorschoolse voorzieningen middels VVE-
gelden. De VVE-regelingen richten zich op deelname aan een 
intensief programma, ook al in de voorschoolse periode. In de 
praktijk wordt daarbij veelal de peuterspeelzaal als 
voorziening ingeschakeld. Dit brengt aan het licht dat daar 
zowel qua capaciteit als qua kwaliteit nog veel knelpunten 
zijn.  
In het BANS- akkoord is afgesproken dat zowel Rijk als 
gemeenten dienen te investeren in een sluitende aanpak voor 0 
– 6 jarigen. In  het overhedenoverleg van mei 2000 is deze 
afspraak overeengekomen. Gemeenten zouden ondermeer 
rijksinvesteringen voor 0 – 6 jarigen met een gelijk bedrag 
aan investeringen beantwoorden. Daarmee kan  een impuls aan de 
voorschoolse voorzieningen worden gegeven. 
Dit najaar brengt de staatssecretaris van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport een beleidsbrief peuterspeelzalen uit waarin 
de wenselijke positionering van het peuterspeelzaalwerk wordt 
geschetst.  
 
2.  
Uit ons antwoord op vraag 1 blijkt dat hier sprake is van een 
specifiek geval. Wel bekend is dat er een groot verschil 
bestaat in de kwaliteit, capaciteit en professionaliteit 
tussen peuterspeelzalen en tussen gemeenten.  
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3. 
De Stelling van de VOG is niet juist. De middelen van de VVE-
regeling zijn bestemd voor zowel de aanschaf van  VVE-
programma’s en  materialen als voor extra – professioneel – 
personeel ten behoeve van het uitvoeren van de intensivering 
die met voor- en vroegschoolse educatie is beoogd.  
 
 
Ons is bekend dat de beschikbaarheid van personeel en hun 
professionaliteit verschilt per peuterspeelzaal, per gemeente. 
In de beleidsbrief die staatssecretaris Vliegenthart u dit 
najaar toestuurt wordt hieraan aandacht besteed.  
 
 
De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
 
 
(drs. K.Y.I.J. Adelmund) 


